
Protokół  Nr  III/14 
 

z III sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 19 grudnia 2014 r. w godzinach od 14.30 do  17.35 
 w sali sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 

 
 
Adn. 1 
 
 III sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady – P.Elżbieta  
Kapczyńska. 
Na wstępie powitała radnych Rady Gminy, Wójta Gminy – P.Andrzeja Banaszyńskiego wraz z 
pracownikami administracji, sołtysów wsi, radnego powiatowego – P.Tadeusza 
Synorackiego, kierowników jednostek organizacyjnych oraz wszystkich uczestników 
dzisiejszej sesji. 
(Listy obecności zaproszonych gości i sołtysów wsi stanowią Załączniki Nr 1 i 2 do protokołu). 
 
Adn. 2 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że na 15 radnych Rady Gminy, na dzisiejszej 
sesji obecnych jest 15, co stanowi quorum, wobec czego Rada jest prawomocna do 
prowadzenia obrad  i podejmowania uchwał. 
(Lista obecności radnych Rady Gminy Mieścisko stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu). 
 
Adn. 3 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy odczytała porządek obrad III sesji Rady Gminy, jaki radni 
i goście trzymali z zaproszeniem na dzisiejsza sesję jednocześnie informując o 
proponowanych zmianach: 

1) poszerzenie punktu 10 porządku obrad tj. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mieścisko na lata 2015-2025 o dodanie  
ppkt. 11.3. – odczytanie opinii RIO o prawidłowości WPF Gminy Mieścisko. 

Przewodnicząca Rady proponowaną zmianę poddała pod głosowanie. 
Na 14 radnych obecnych na sesji jednogłośnie przy 14 głosach „za” (radny Hoffmann wyszedł 
z sali) przyjęto zaproponowaną zmianę. 
Z kolei Przewodnicząca Rady wnioskowała aby do porządku obrad wprowadzić dodatkowy 
projekt uchwały w pkt.13 – w sprawie ustanowienia przedstawiciela i jego zastępcy do 
reprezentowania gminy  w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski. Do tej pory taka 
osoba był Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. Następnie Przewodnicząca Rady poddała 
w/w wniosek pod głosowanie. 
Na 14 radnych jednogłośnie przyjęto do porządku obrad projekt dodatkowej uchwały. 
Porządek obrad III sesji Rady Gminy po zmianach przedstawia się następująco: 
 
 1. Otwarcie sesji. 
 2  Stwierdzenie quorum. 
 3. Przedstawienie porządku obrad III sesji Rady Gminy – możliwość  
    wprowadzenia zmian. 
 4.Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
 5. Interpelacje i zapytania radnych. 
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 6. Zapytania sołtysów. 
 7. Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 8. Informacja z działalności Przewodniczącej Rady Gminy w okresie  
    międzysesyjnym. 
9.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2014 rok, 
10.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  
     Mieścisko  na  lata  2015-2025 wraz z odczytaniem opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej   
     o prawidłowości Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mieścisko, 
     
11. Podjęcie  uchwały w sprawie  uchwały budżetowej  na rok 2015: 
 
           1) odczytanie projektu uchwały budżetowej z uzasadnieniem, 
           2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu Gminy  
                Mieścisko na 2015 rok, 
           3) odczytanie opinii Komisji stałych Rady Gminy, 
           4) przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie opinii Komisji Rady, 
           5) przedstawienie autopoprawek Wójta do projektu uchwały budżetowej, 
           6) dyskusja nad projektem budżetu, 
           7) głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Wójta, 
           8) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 
 
12. Podjęcie  uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Gminy na 
 I półrocze 2015 r. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia przedstawiciela gminy oraz jego zastępcy do 
Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolski. 
14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
15. Wolne głosy i wnioski. 
16. Zakończenie. 
 
Adn. 4 
 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych z pytaniem czy jest potrzeba odczytania 
protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy. Jednocześnie wyjaśniła, że protokół  zawsze jest do 
wglądu w biurze Rady, gdzie jest możliwość  zapoznania się z jego treścią. W związku z 
brakiem uwag Przewodnicząca Rady zaproponowała jego przyjęcie bez odczytywania. 
Na 14 radnych protokół z ostatniej sesji został przyjęty jednogłośnie bez odczytywania. 
 
Adn. 5 – interpelacje i zapytania radnych 
 
- radny Górski – „na ul.Janowieckiej w miejscu gdzie skręca się w ulicę Podleśną jest skarpa i 
dość głęboki rów należałoby  założyć barierkę i zabezpieczyć”; 
- radny Rodzewicz – „jeśli chodzi o mieszkańców nowo wybudowanych domów przy 
ul.Sw.Wojciecha i przy ulicy na Podlesie Kościelne – do P.Gulcza, za „ORLIKIEM”, gdzie 
mieszka P.Serwatka, z tyłu „ORLIKA” oraz przy ulicy równoległej do działki Pana Renn, za 
P.Renn i Sw. .Wojciecha – chodzi o oznaczenie ulic bo w tej chwili tam błądzą”; 
- radny Wojtyszyn –„dotarła do mnie informacja, że ma odejść Pani doktor Binkowska. Czy 
na taki wypadek jest zabezpieczony lekarz ?” 



 3 

- radna Chelwing – poinformowała, że od stycznia 2015 r. raz w miesiącu po 2 godziny 
chciałaby zrobić w Popowie Kościelnym w Domu Kultury dyżur radnego aby umożliwić 
mieszkańcom kontakt z radną. W tym celu byłaby wywieszona informacja na tablicy z 
podaniem swojego e-maila, numeru telefonu. W związku z powyższym zwróciła się do 
P.Wójta o zgodę na udostępnienie świetlicy. 
- radny Kalka – „mówiąc wcześniej o przejeździe na ulicę Podleśna, to tam jest też zniszczony 
cały chodnik, skręt ulicy Polnej a ulica Janowiecka” 
 
Adn. 6 – zapytania sołtysów 
 
- P.Ignaczak – sołtys wsi Budziejewko – podziękował za to co ostatnio zostało zrobione przy 
kamieniu Sw.Wojciecha. Postawiona wiata pięknie wygląda i na pewno będzie zdawać 
egzamin.  
W uzupełnieniu do wypowiedzi sołtysa Wójt Gminy wyjaśnił, że tego typu wiatki zostały 
postawione w ramach wspólnego programu Doliny Wełny i Światowida w 20 gminach. 
Jednocześnie P.Wójt dodał, że oczekuje propozycji na nazwę tego przedsięwzięcia. 
 
Adn. 7 
  

Wójt przedstawił informację ze swojej działalności w okresie miedzysesyjnym. 
(Informacja Wójta z działalności międzysesyjnej stanowi Załącznik Nr 4 do protokołu). 
Będąc przy głosie Wójt złożył krótką informację na temat zakładu zagospodarowania 
odpadów w Kopaszynie, który dobiega końca. Jest to sortownia, która już przyjmuje odpady. 
Został również zatwierdzony plan finansowy na rok 2015 w którym zawarto, że na bramie 
odpady rosną o 2 zł, to jest tyle o ile rośnie opłata marszałkowska za tonę. Jest to najbardziej 
radosna wiadomość dla nas wszystkich. Na bramie będzie to wynosiło 275 zł netto (było 273 
zł), a brutto 297 zł.29 grudnia br, jest odbiór końcowy. W zakładzie tym będzie zatrudnionych 
łącznie około 30 osób. Ilość przywiezionych rocznie odpadów z wszystkich gmin, które są 
udziałowcami planuje się około 240 tys.ton. W połowie stycznia 2015 r. ta instalacja powinna 
uzyskać pozwolenie na użytkowanie i wtedy wszystkie gminy - udziałowcy zobowiązane są 
wozić odpady na to wysypisko. Natomiast jako Regionalna Instalacja, która jest w Programie 
Ochrony Środowiska Woj. Wielkopolskiego będzie to około marca tak, że następny nasz 
przetarg będzie kilkuletni i będzie tylko na transport. Wójt podał do wiadomości kilka liczb 
zawartych w planie finansowym dot. planowanych kosztów i planowanej sprzedaży. 
- radny Witucki – w nawiązaniu do przedstawionej informacji Wójta z działalności zapytał o 
podpisaną umowę na dowóz dzieci do szkół na pół roku, kiedy poprzednio było na rok, 
ponadto kto będzie dowoził ? 
Wójt w odpowiedzi wyjaśnił, że planował ogłosić pierwotnie przetarg na rok, jednakże z 
uwagi że są pewne niejasności i nie można było dostać pełnej interpretacji zarówno ustawy o 
transporcie publicznym jak i ustawy o zamówieniach publicznych zdecydował o przetargu na 
pół roku  tj. do końca roku szkolnego. Będą prowadzone rozmowy w kierunku aby to była 
sieć. Przewoźnicy muszą do 2017 roku załatwić sobie wszystkie sprawy związane z nową 
ustawą. Chodzi o to żeby było taniej. Będzie taniej jeżeli będzie zgłoszona sieć przystanków. 
Ta sieć musi opierać się na tym aby kurs dowozu dzieci do szkół był kursem publicznym, czyli 
wszyscy mogą do autobusu wsiąść, a dzieci będą miały wykupiony bilet miesięczny. Ma to 
być kurs komunikacyjny, nie zamknięty. Myślę, że w tym kierunku pójdzie walka podmiotów, 
które mają autobusy. Jeżeli maja bilety miesięczne to otrzymają dotacje od Marszałka i 
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wtedy wychodzi stawka za 1 km 1,50 zł, a nie 3 zł. Pójdziemy w tym kierunku żeby nasze 
koszty były mniejsze, a jakość usług była lepsza”; 
- radny  Rodzewicz – „żeby nie doszło do sytuacji jak było kiedyś, ze dzieci nie będą miały 
gdzie siedzieć. Jak wszyscy mogli wsiąść to był problem z miejscami siedzącymi”; 
- radny Wojtyszyn – zapytał jak będzie wtedy rozwiązana opieka nad dowożonymi dziećmi 
kiedy będzie ogólnodostępny kurs ? 
- Wójt w odpowiedzi wyjaśnił, że zawsze jest rezerwa w stosunku do liczby biletów jakie 
wykupuje gmina, ponadto nie wszystkie 100% dzieci jedzie. Jeśli chodzi o opiekę to tak jak do 
tego czasu opieka zawsze ciążyła na gminie. 
- radna Chelwing – oceniła, że jeśli chodzi o opinię mieszkańców Popowa Kościelnego w 
sprawie ogólnodostępnego autobusu to byłoby to bardzo dobre wyjście. Zwłaszcza jeśli 
chodzi o osoby starsze, gdzie nie każdy ma opiekę jeśli chodzi np. o wyjazd do lekarza. 
- Wójt – „w tym kierunku idą moje działania żeby wszystkie dzieci zwieść jak i pomóc 
mieszkańcom wyjechać i przyjechać;” 
 
Adn. 8  
 
 Przewodnicząca Rady złożyła informację ze swojej działalności w okresie 
międzysesyjnym: 
- 6 grudnia br. – brała udział w spotkaniu moto- mikołajkowym w Mieścisku zorganizowanym 
przez radnego P. Michała Kalkę; 
- 11 grudnia – 12 grudnia br – udział w rozmowach w Ustroniu Morskim odnośnie 
współpracy w zakresie wypoczynku dzieci  w 2015 roku; 
- 14 grudnia br – udział w spotkaniu opłatkowym Koła Emerytów i Rencistów w Mieścisku; 
- 15 grudnia br – udział we wspólnym posiedzeniu Komisji Rady. 
W posiedzeniu brała również udział Dyrektor Zespołu Opieki Zdrowotnej – P.Emilią Jagat, 
która przedstawiła plany remontu szpitala powiatowego; 
- 17 grudnia br. – udział w spotkaniu opłatkowym z dziećmi ze świetlicy socjoterapeutycznej 
w Mieścisku podczas którego dzieci zaprezentowały „Jasełka”. Świetlica obchodziła też 10-
lecie jej powstania. W tym samym dniu udział w wigilii strażackiej zorganizowanej przez 
Zarząd OSP w Mieścisku, którą uświetnił występ chóru „CANON”; 
 
Adn. 9 – podjecie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Mieścisko na 2014 rok. 
Skarbnik Gminy poinformowała, że od czasu przedstawienia projektu w/w uchwały na 
wspólnym posiedzeniu Komisji Wójt dzisiaj na sesji wprowadza dodatkowo autopoprawkę. 
Wynika ona przede wszystkim z otrzymanych  dodatkowych środków w łącznej kwocie 
30.036 zł na skutek czego zwiększa się dochody  i wydatki budżetu: 
-  w dziale Turystyka - 5.036 zł - od Komitetu Współpracy „Razem” w Holandii – środki na 
refundację poniesionych kosztów remontu Przedszkola w Mieścisku; 
- w dziale Pomoc społeczna - 25.000 zł – z tytułu zwiększonej dotacji celowej otrzymanej  z 
budżetu państwa z przeznaczeniem na realizację ustawy o ustaleniu i wypłacie zasiłków dla 
opiekunów w związku z wykonaniem wyroku |Trybunału Konstytucyjnego z dnia 5 grudnia 
2013 r. 
Dokonuje się również zwiększenia wydatków o kwotę 77.736 zł i zmniejsza się wydatki o 
kwotę  47.700 zł tj.min. 
- w dziale Rolnictwo – zwiększa się wydatki o kwotę 25.000 zł z przeznaczeniem na dopłatę 
do wody i ścieków; 
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- w dziale Gospodarka mieszkaniowa – zwiększa się wydatki o kwotę 6.600 zł na zakup oleju 
opałowego do budynku Posterunku Policji; 
- w dziale 757 Obsługa długu publicznego -  zmniejsza się wydatki o kwotę 32.564 zł z tytułu 
odsetek z uwagi na zmniejszone oprocentowanie od zaciągniętych przez gminę kredytów, 
pożyczek; 
- w dziale Gospodarka komunalna i ochrona środowiska –przenosi się wydatki w paragrafach 
w kwocie 10.000 zł; 
- w dziale Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – zwiększa się dotację z budżetu gminy 
o kwotę 6.000 zł dla instytucji kultury na zakup energii cieplnej i elektrycznej. 
       

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy po 
uwzględnieniu autopoprawek pod głosowanie. 
Na 15 radnych obecnych na sesji (radny Hoffman przybył na salę) uchwała w głosowaniu 
została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu). 
 
Adn. 10 – podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Mieścisko na lata 2015-2025 wraz z odczytaniem opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Skarbnik Gminy – P.Teresie  Samarzewskiej. 
Skarbnik Gminy na wstępie odniosła się do pytania zgłoszonego na wspólnym posiedzeniu 
komisji dot. art.243 i 242 ustawy o finansach publicznych. 
Wyjaśniła, że obydwa artykuły należy zastosować łącznie, gdyż niespełnienie relacji z tych 
dwóch artykułów nie pozwalałoby gminie na uchwalenie budżetu. Jednocześnie  przytoczyła 
treść obu artykułów. 
W budżecie gminy Mieściska wspomniane relacje w latach 2015-2025 są spełnione. 
Warunkiem jest jednak aby nasze dochody były realizowane tak jak zostały zaplanowane. 
Następnie Skarbnik Gminy przystąpiła do omówienia projektu budżetu gminy na 2015 rok 
zgodnie z Wieloletnią Prognozą Finansową na lata 2015-2025.  
Projekt budżetu na 2015 rok w dochodach i wydatkach, z omówieniem zadłużenia gminy  
został przedstawiony z wykorzystaniem prezentacji multimedialnej. 
Przedstawiając zadania inwestycyjne na 2015 rok Skarbnik Gminy poinformowała o 
autopoprawce Wójta do projektu budżetu Gminy na 2015 rok w wyniku czego zmniejsza się 
wydatki w kwocie 65.000 zł zaplanowane na następujące zadania inwestycyjne: 
- budowa sieci wodno-kanalizacyjnej dla osiedla domków jednorodzinnych przy 
ul.Sw.Wojciecha w Mieścisku o kwotę 20.000 zł; Po zmianie będzie 50.000 zł; 
- rozbudowa sieci wodociągowej i kanalizacyjnej we wsi Popowo Kościelne na osiedlu 
domków jednorodzinnych – o 20.000 zł. Po zmianie będzie 50.000 zł; 
- urządzenie obiektu kultury fizycznej, placu zabaw i boiska dla młodzieży w Budziejewie o 
kwotę 25.000 zł. Po zmianie będzie 30.000 zł; 
Zwiększa się z kolei wydatki zaplanowane na zadanie inwestycyjne „Budowa awaryjnego 
ujęcia wód głębinowych dla SUW w Miłosławicach o kwotę 5.000 zł. Po zmianie będzie 
20.000 zł; 
- Wprowadza się wydatki w kwocie 60.000 zł na zadanie inwestycyjne pn.”Wymiana 5 
zaworów kanalizacji podciśnieniowej” 
Łącznie wydatki majątkowe w 2015 roku wynoszą kwotę 1.958.000 zł i stanowią 
9,58%.Wartosć wydatków bieżących i majątkowych nie ulega zmianie. 
(Prezentacja projektu budżetu Gminy na 2015 rok stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu) 
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Skarbnik Gminy  wracając do Wieloletniej Prognozy Finansowej poinformowała, że w 
wykazie przedsięwzięć są zmiany wydatków inwestycyjnych  po uwzględnieniu 
autopoprawki. 
Z kolei P.Teresa Samarzewska odczytała projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej, a Wójt Gminy odczytał opinię o WPF. 
Opinia RIO o Wieloletniej Prognozie Finansowej stanowi Załącznik Nr 7 do protokołu). 
W dyskusji nad projektem uchwały głos zabrali: 
- radny Rodzewicz – zwrócił uwagę na  tzw.bufor bezpieczeństwa wskaźnika zadłużenia 
gminy 0,36% tj. około 40.000 zł. Jest to bardzo cieńka linia. Wystarczy zmiana o 1 punkt 
oprocentowania, niezrealizowanie dochodów. Matematycznie się zgadza, ale bufor 
bezpieczeństwa to bardzo cieńka linia. Może zabraknąć na wydatki bieżące. 
- Skarbnik Gminy – „jeśli okaże się sytuacja, że nie będzie środków na koncie to wtedy 
będziemy monitorować i rezygnować z pewnych przedsięwzięć inwestycyjnych. Jest 
prowadzona kontrola zarządcza i takie ryzyko staramy się wykluczyć ale o tym trzeba 
mówić”; 
- Wójt – „budżet jest budżetem 31 grudnia, a nowy budżet cały rok jest tylko planem. Po to 
jesteśmy: służby finansowe, urząd, Rada żebyśmy to regulowali dla dobra gminy. Zgadza się, 
że jest to na krawędzi, nie wiemy co jutro pokaże. Wszyscy ślubowaliśmy działać dla dobra 
naszej gminy i będziemy musieli podejmować decyzje o każdej porze takie, które będą 
przysparzały nam dalszego rozwoju. Działania nasze idą też w tym kierunku, że 
przygotowujemy się do aplikacji środków w ramach PROW. 
W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały w 
sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2015-2025 przedstawionej przez 
P.Skarbnik pod głosowanie. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 8 
do protokołu. 
 
Adn. 11 – podjęcie uchwały w sprawie uchwały  budżetowej na rok 2015. 
 
Adn.11.1. odczytanie projektu uchwały budżetowej z uzasadnieniem 

Przed odczytaniem projektu uchwały budżetowej  Skarbnik Gminy przedstawiła  

autopoprawki do projektu uchwały: (pkt.11.5) 

1) zmniejsza się dochody z tytułu opłaty produktowej w kwocie 1.500 zł w dziale Gospodarka 

Komunalna i ochrona środowiska  i zwiększa się dochody w dziale Administracja Publiczna – 

wpływy z różnych dochodów; 

2) dokonuje się zwiększenia i zmniejszenia wydatków o kwotę 18.700 zł. Polega ona na 

zmianie klasyfikacyjnej:   

- w dziale Rolnictwo - zmniejszenie wydatków  w rozdziale 01095  „Pozostała działalność” i 

wprowadzenie wydatków w wysokości 10.000 zł do rozdziału 01009 – dotacja do Gminnej 

Spółki Wodnej; 

- w dziale Administracja Publiczna – Urzędy Gmin – zwiększa się o kwotę 1.500 z i zmniejsza 

się o kwotę 7.200 zł. Ta zmiana polega na wprowadzeniu w Oświacie i Wychowaniu – w 

rozdziale Szkoły Podstawowe – zwiększenie wydatków o kwotę 7.200 zł tj. - dotacja 

podmiotowa z budżetu dla publicznej  jednostki systemu oświaty prowadzonej przez osobę 

prawną inna niż  jst. z  przeznaczeniem na refundację  kosztów poniesionych na remont 

budynku Szkoły Podstawowej „Milenium” im.Jana Pawła II w Popowie Kość. 
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- w Gospodarce Komunalnej i Ochronie  Środowiska – zmniejsza się wydatki o kwotę 1.500 zł; 

3) Ponadto  o czym wspomniano wcześniej  zmniejsza  się wydatki w kwocie 65.000 zł 

zaplanowane na zadania inwestycyjne, a zwiększa się wydatki zaplanowane na: 

- „Budowa awaryjnego ujęcia wód głębinowych dla Stacji Uzdatniania Wody w Miłosławicach 

o kwotę 5.000 zł; 

- Wprowadza się wydatki w kwocie 60.000 zł na zadanie inwestycyjne pn.”Wymiana 5 

zaworów kanalizacji podciśnieniowej” 

Powyższe zmiany znalazły odzwierciedlenie w załącznikach do uchwały budżetowej  i tak 

-w Załączniku Nr 1 i 2 – plan dochodów i wydatków 

- w Załączniku Nr 5 – wydatki majątkowe 

- w Załączniku  Nr 9 – zestawienie planowanych kwot dotacji udzielanych z budżetu w roku 

2015 jednostkom sektora finansów publicznych i jednostkom spoza sektora. 

Podsumowując zarówno w dochodach jak i wydatkach projekt budżetu przedstawiony przez 

P.Wójta nie uległ zmianie. Dochody jak i wydatki zostały zmniejszone i zwiększone. 

 

Adn.11.2. Wójt Gminy odczytał uchwałę składu orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej z dnia 9 grudnia 2014 r. o projekcie uchwały budżetowej. 

(Opinia RIO o projekcie uchwały budżetowej stanowi Załącznik Nr 9  do protokołu). 

O godzinie 16.05 radny Witucki opuścił sesję. 

 

Adn.11.3. Przewodnicząca Rady odczytała opinie stałych Komisji Rady Gminy o projekcie 

budżetu. 

(Opinia stałych Komisji Rady Gminy stanowi  Załącznik Nr 10  do protokołu). 

 

Adn.11.4. Wójt Gminy odnosząc  się do przedstawionych opinii podziękował Radzie za 

bardzo rozsądne podejście do przedstawionego projektu budżetu. Powyższy projekt jest 

poprzedzony wielomiesięczną pracą i oceną ryzyka jego wykonania w roku 2015. 

 

Adn.11.5. przedstawienie autopoprawek Wójta 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że autopoprawki już wcześniej zostały przedstawione 

przez P.Skarbnik. Jednocześnie zwróciła się do radnych o ewentualne pytania: 

- radny Rodzewicz – chodzi o dotacje dla Spółki Wodnej, Czy te pieniądze są znaczone na 

konkretny cel czy tylko do Spółki ?Jeśli na konkretny cel to na co ? 

Wójt – zawsze dotacja była udzielana na konkretny cel. Ogólna dotacja byłaby wtedy 

gdybyśmy dopłacali do składek a tego nigdy nie robiliśmy .Rolnicy należący do Spólki mają 

ogromne potrzeby. Prawda jest taka, że kiedy gmina da dotację na określony cel to można 

jeszcze wtedy występować o dotację do powiatu i do Marszałka jeżeli jeden z tych 

łańcuchów się zawali, to Marszałek który daje najwięcej – nie da. Dzisiaj ten cel nie jest 

skonkretyzowany. 

- radny Rodzewicz : 

1) „chodzi o autopoprawkę – zmniejszenie wydatków na urządzanie obiektów kultury 

fizycznej w Budziejewie. Był w Planie Zabiczyn i Budziejewo, a jest tylko obcięcie środków na 
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Budziejewo. Czym to jest spowodowane ? Uważam, że powinny być proporcjonalnie 

zmniejszone wydatki” 

2) „wprowadza się wydatki w kwocie 60.000 zł na zadanie inwestycyjne – wymiana 5 

zaworów kanalizacji podciśnieniowej. Zawór chyba aż 12 tys.zł nie kosztuje ?” 

Odpowiedzi na pytania udzielił Wójt Gminy: 

- wydatki na plac zabaw w Budziejewie – „zostały przeszacowane. Zgodnie z aktem 

notarialnym jest tam następujący program: ogrodzić, jakiś sprzęt do zabawy i boisko do piłki 

siatkowej plażowej. Wtedy zostało to wycenione i przyjęte w akcie notarialnym na 50 tys.zł. 

Dzisiaj to wyceniliśmy i dlatego odważyłem się zmniejszyć Natomiast w Zabiczynie i tak jest 

za mało 60 tys.zł ponieważ tam też trzeba zrobić ogrodzenie 3 działek, poza tym tam trzeba 

zrekultywować teren, a jednocześnie ma być plac zabaw i boisko wielofunkcyjne”; 

- zawory – „sam zawór kosztuje w granicach 9 tys.zł. Natomiast jego trzeba zamontować, 

tamten wymontować, trzeba wymienić i przejść z 60 na 90.Myśmy wycenili to na 13.000 zł, 

ale sądzę że zbijemy cenę i dlatego jest 12.000 zł. Reszta to jest robocizna i przystosowanie 

włączenia tego samego zaworu do instalacji. Zmieniamy te zawory w newralgicznych 

punktach z 2-calowych na 3-calowe.Twierdzę, że zamiana zaworów poprawia efektywność o 

80%,.Umówiliśmy się z AQUANETEM, że chcemy spróbować wymienić te 5 zaworów po to 

żeby zobaczyć jak one działają” 

 

Adn.11.6 – dyskusja nad projektem budżetu 

- radny Staroń – prosił, że jeśli w ciągu roku budżetowego znalazłyby się dodatkowe środki 

aby pamiętać o drogach w Zbietce;  

- radna Chelwing – „słyszę, że będą budowane place zabaw i są na to pieniążki gdzie trzeba 

dopiero wszystko robić od podstaw, a na plac zabaw w Popowie Kościelnym nie ma nic. Tam 

nic się nie dzieje. Stoi 1 huśtawka, 1 zjeżdżalnia. Gdyby była możliwość chociaż doposażyć 

ten plac zabaw; Radna zadeklarowała, że będzie w przyszłym roku zabiegać aby zrobić w 

Popowie Kościelnym plac zabaw; 

- Wójt – wskazał na wieloletnie i trudne rozmowy prowadzone z Agencją Nieruchomości 

Rolnych w kwestii przekazywania gruntów. 

- radny Hoffmann – „potrzeb jest bardzo wiele i nawet mając 3 takie budżety nie jesteśmy w 

stanie załatwić wszystkiego. Jest dużo dróg do zrobienia, które były remontowane kilka lat 

temu, domów kultury wymagających odnowienia. Tak, że tym budżetem tego nie załatwimy. 

Wydaje  i się, że musimy wybierać te najważniejsze potrzeby i tyle ile mamy środków tak 

nimi regulować”; 

- Przewodnicząca Rady – „myślę, że podstawowe potrzeby zostały zawarte i oby udało się je 

zrealizować. Przyjmujemy ostrzeżenia, które zostały wyartykułowane w opiniach Regionalnej 

Izby, że jest to jakiś sygnał”; 

W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady w pierwszej kolejności poddała 

pod głosowanie autopoprawki przedłożone do projektu uchwały budżetowej. 

Na  14 radnych autopoprawki  zostały przyjęte jednogłośnie. 
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Adn. 11.8. – głosowanie nad projektem uchwały budżetowej z uwzględnieniem 

autopoprawek. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały budżetowej pod głosowanie. 

Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi   Załącznik Nr  

11 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady o godzinie 16.35 ogłosiła 15 minut przerwy na kawę. 

Po przerwie o godzinie 16.50 obrady zostały wznowione i kontynuowano podejmowanie 

uchwał. 

 Adn. 12 – podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady 
Gminy na | półrocze 2015 r. 
Przewodniczący stałych komisji Rady Gminy przedstawili projekty planów pracy na I półrocze 
2015 r.: 
- radny Kalka – Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony Środowiska i 
Komunikacji 
- radny Staroń – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i Budżetu 
- radna Oelke – Z-ca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 
- radny Wojtyszyn – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i Samorządu 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy 
Komisji pod głosowanie. 
Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 12 
do protokołu. 
 
Adn. 13 – podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia przedstawiciela gminy  i jego zastępcy 
do Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolski. 
Przewodnicząca Rady wyjaśniła, że dotychczas przedstawicielem gminy był Wójt – P.Andrzej 
Banaszyński. 
Wójt dodał, że jego zastępcą była na pisemne upoważnienie Sekretarz Gminy – P.Alicja 
Kędracka. 
Rada zaproponowała aby nadal w/w osoby  reprezentowały gminę  w Stowarzyszeniu t.j. 
- przedstawiciel gminy – Wójt Gminy - P.Andrzej Banaszyński 
- zastępca przedstawiciela – Sekretarz Gminy - P.Alicja Kędracka 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. Na 14 radnych uchwała w 
głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi  Załącznik Nr 13 do protokołu. 
 
Adn. 14  
 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 
 
Adn. 15 – Wolne głosy i wnioski 
 
Na sesji wszystkim radnym została rozdana pisemna informacja dotycząca porównania 
kosztów utrzymania ucznia w Szkole Podstawowej w Popowie Kościelnym z oddziałem 
przedszkolnym w 2012 roku i 2014 roku. Jest to odpowiedź na zapytanie radnego zgłoszone 
na ostatnim wspólnym posiedzeniu Komisji Rady. 
(Informacja stanowi  Załącznik Nr 14 do protokołu) 
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Z kolei radny Kazimierz Staroń przedstawił pismo mieszkańców wsi Zbietka skierowane do 
Wójta i Rady Gminy zawierające sprzeciw przeciwko lokalizacji elektrowni wiatrowej na 
działkach 17/1 i 17/2 w m.Zbietka oraz  z żądaniem jego poparcia. 
W odpowiedzi Wójt nawiązał do odbytego w tej sprawie z jego inicjatywy zebrania 
wiejskiego w dniu 15 grudnia br. we wsi Zbietka jednocześnie informując, że możliwość 
odwołania może nastąpić po wydaniu przez Wójta decyzji, której nie ma. Każdy  właściciel 
może wystąpić o warunki zabudowy  i Wójt w tej sprawie wyda decyzje pozytywną. 
Z kolei Przewodnicząca Rady podała do wiadomości, że po wspólnym uzgodnieniu z 
Wiceprzewodniczącymi ustalono, że począwszy od nowego 2015 roku sesje będą zaczynały 
się o godz.12.00, czyli tak jak było w poprzedniej kadencji. 
W związku z wyczerpaniem punktów porządku sesji Przewodnicząca Rady złożyła wszystkim 
życzenia z okazji Świąt Bożego Narodzenia oraz życzenia noworoczne w tym życzenia 
nadesłane od senatora Mieczysława Augustyn. 
Następnie życzenia świąteczne złożył Wójt Gminy. 
Tym miłym akcentem Przewodnicząca Rady zamknęła III sesję  Rady Gminy Mieścisko. 
 
 
 
        Protokółowała:     Przewodniczyła sesji: 
 
 
        Wiesława Kujawa      Elżbieta Kapczyńska 
 Inspektor ds. obsługi organów gminy   Przewodnicząca Rady 


